
     
 

Zápis 
 

ze 14. zasedání Akademického senátu VŠCHT Praha  dne  24. 4. 2012. 
 
Přítomno dle prezenční listiny: 20 
Omluveni: prof. Macková, Ing. Kordík, Ing. Vonka, Ing. Smolná 
Hosté: doc. Pospíšil, Ing. Chválná, prof. Ruml,  Ing. Starý, prof. Bělohlav, Ing. Dobšík 
 
Úvodem předsedkyně AS předložila program jednání, který senát schválil.  
 
Program:  

1. Návrh na jmenování  prorektorů do funkcí ve znění  podle Statutu VŠCHT  ze dne 
27.3.2012 

2. Změny ve vnitřní normě Organizační řád VŠCHT 
3. Rozpočet VŠCHT na rok 2012 
4. Různé 

Ad 1.  
Prorektor Bělohlav předložil v zastoupení rektora návrh na jmenování doc. Ing. Milan 
Pospíšila, CSc. prorektorem pro strategie a rozvoj a prof. Ing. Pavel Hasala, CSc. prorektorem 
pro vnější vztahy a komunikaci. Návrh vychází ze změn ve znění podle Statutu VŠCHT  ze dne 
27.3.2012  
                   
Senát schvaluje 20 – 0 - 0 
 
Ad 2.  
Návrh změn ve vnitřní normě Organizačního řádu VŠCHT byl rozeslán předem s podrobným 
zdůvodněním. 
 
Senát schvaluje 19 – 1- 0 
 
Ad 3.  
Prorektor Bělohlav v zastoupení rektora předložil návrh rozpočtu na rok 2012 včetně dohody 
rektora a děkanů o dělení  osobních nákladů na jednotky. 
Ing. Chválná konstatovala, že sestavení rozpočtu bylo velmi obtížné vzhledem k  propadu 
dotací ze státního rozpočtu zhruba o 83 mil. Kč v porovnání s minulým rokem. Návrh 
rozpočtu vychází z hospodaření v minulých letech, odráží dlouhodobý záměr školy, 
respektuje zachování kvality a reaguje na vnější vlivy. Finanční prostředky na osobní náklady 
jsou plánovány ve stejné výši jako v loňském roce.  Pro vyrovnání rozpočtu bylo použito 56,5 
mil Kč z úspor z minulých let. 
 
Hospodářský výbor projednal ve dnech 4. 4. a 13. 4., za přítomnosti Ing. Chválné, Ing. 
Dobšíka a pak i Ing. Starého, předchozí verze tabulkové části rozpočtu VŠCHT 2012. Při 
jednání byly členům výboru vysvětleny aspekty omezení vznikajících krácením většiny 
položek na vstupní straně, velká většina z nich byla diskutována a byly vyjasňovány některé 



výdajové položky. Členové výboru podpořili možné snížení čerpání rezerv, bude-li to během 
roku možné. Velká většina výdajů je vázána účelově na zdroje, v dalších případech, kdy je 
možnost jisté vůle, je distribuce výdajů dle obdržených informací dána dohodou účastníků 
při jednání na kolegiu rektora. Navržený rozpočet splňuje zákonný předpoklad - je 
vyrovnaný. Disponibilní prostředky byly podobně jako v případě předcházejících rozpočtů, 
rozděleny dohodou v rámci vedení školy. 

Ing. Novotná za výbor pro vědu a výzkum konstatovala, že rozpočet je v intencích rozvoje 
školy a doporučuje jej ke schválení. 

Ing. Schreiberová za pedagogický výbor a prof. Valentová za organizační výbor doporučují 
rozpočet rovněž ke schválení.  

Diskuze: Ing. Novotná se dotázala na rozdělení financí v rámci CIS mezi knihovnu a 
vydavatelství VŠCHT – rozpočet je oddělený. Doc. Slavíček vznesl dotaz, jakým způsobem by 
bylo použito plánované zápisné – v případě jeho zavedení by bylo použito na podporu 
studentů (prorektor Bělohlav). Ing. Březina vznesl dotaz na důvod navýšení centrálního 
fondu o 2,5 mil. Kč – jedná se o rezervu, jejíž použití je v pravomoci rektora. Prof. Valentová 
konstatovala, že je třeba upravit plán investic s ohledem na aktuálně přidělené prostředky 
z ISPROFIN. Příslušné úpravy byly provedeny, finální verze rozpočtu je k dispozici na 
intranetu na stránkách ekonomického odboru, odd. finančního plánu a rozpočtu 
(http://www.vscht.cz/homepage/intranet/main/ekonom/odd_fin_planu/rozpocet).  

Senát rozpočet schvaluje 19 – 1 – 0 

S ohledem na současnou perspektivu financování vysokých škol v následujících letech přijal 
AS VŠCHT Praha následující usnesení: 
Akademický senát VŠCHT Praha vyzývá vedení školy, aby na nejbližších zasedáních AS 
představilo koncepci fungování VŠCHT Praha ve střednědobém horizontu. V této souvislosti 
AS vyzývá vedení školy k učinění příslušných opatření směřujících k zefektivnění pedagogické 
a vědecko-výzkumné činnosti na VŠCHT Praha. Tato opatření by měla být provedena již 
v tomto kalendářním roce, aby se jejich dopad pozitivně odrazil na stavu financí při 
sestavování rozpočtu na rok 2014. 

Schváleno 16 – 4 – 0 

Ad 4. 

doc. Réblová  přednesla připomínku kolegů z ústavu 323 týkající se špatného stavu chodníku 
před budovou B. Kvestorka konstatovala, že tento problém byl mnohokrát diskutován se 
zástupci MČ Praha 6, zatím bezvýsledně. Druhá připomínka se týkala stavu školních 
webových stránek. Bylo konstatováno, že tento problém je vedením školy řešen.                   

Příští zasedání je plánováno na druhou polovinu května 
 
Zapsala: K. Wildová                                                                         Za správnost: O. Valentová 


